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Doktor Udovičić: Pred nama je veliki požar, ne možemo ga gasiti baštenskim crevom 

Situacija u kovid bolnici Karaburma je teška, više nemamo slobodnih mesta, rekao je komandant VMC 

Karaburma, pukovnik doktor Ivo Udovičić, i naveo da je u jedinici intenzivne nege trenutno 12 

pacijenata. 

Doktor Ivo Udovičić je za Tanjug rekao da je još 15 pacijenata "na vratima intenzivne nege", jer su na 

visokom protoku kiseonika. 

"Sa povećanim brojem novozaraženih, povećava se i broj prijema u bolnice. Bolnice su nam ponovo 

pune. Povećava se broj teško obolelih, povećava se broj smrtnih slučajeva, broj pacijenata na 

respiratoru", naveo je Udovičić. 

Kaže da je za zdravstvene radnike, koji rade pod skafanderima već skoro godina dana, situacija 

dramatična. 

Smatra da je broj novozaraženih ponovo povećan jer se nismo pridržavali protivepidemijskih mera, kao i 

da smo se previše opustili sa masovnom vakcinacijom, jer smo pomislili da je epidemija pri kraju. 

"Epidemija je van kontrole. Ovo je ogroman požar koji ne može da se gasi baštenskim crevom za 

zalivanje trave. To je moja poruka za sutrašnju sednicu Kriznog štaba", rekao je Udovičić. 



 
 

Kako kaže, moraju se preduzeti ozbiljne mere, a to je da se poštuju propisane mere koje su na snazi, a s 

druge strane, da se ubrza proces masovne vakcinacije, jer je Srbija jedina zemlja u svetu koja ima na 

raspolaganju vakcine četiri proizvođača. 

"Imamo jedinstvenu priliku da budemo prva zemlja u svetu koja će staviti epidemiju pod kontrolu 

masovnom vakcinacijom. Sa tri miliona vakcinisanih – obe doze, postaćemo zemlja gde korona neće 

imati epidemijski karakter", rekao je Udovičić. 

Gašenjem epidemije u Srbiji će, kako je rekao, biti samo pojedinačnih slučajeva obolevanja, bolnice će 

moći da se vrate u normalan režim rada, a građani normalnom životu. 

"Nadam se da ćemo za dva-tri meseca moći da se pohvalimo da smo epidemiju stavili pod kontrolu. Do 

tada moramo da se pridržavamo mera", naveo je Udovičić. 

Napominje da je Srbija sada ponovo na rubu da vraća bolnice u kovid sistem što je, kako ističe, 

nedopustivo. Smatra da ni inspekcije nisu dobro radile svoj posao, posebno u planinskim centrima, jer se 

sa zimovanja vraća dosta zaraženih ljudi. 

 

 

Zašto su antitela "vrh ledenog brega" i koliko treba da ih imamo 

Ovih dana velika priča se vodi oko količine antitela dovoljne da se zaštitimo od kovida. Rezultati – od više 

od jedan do nekoliko hiljada. Isto je i sa cenama testova. Zašto refrentne vrednosti nisu iste u svim 

laboratorijama i koliko nas dugo štite određene količine antitela? 

Taman kada smo donekele završili sa pričama o tome koja je vakcina bolja, pred građanima koji su dobili 

i drugu dozu - ponovo tumačenja i dileme, da li raditi test na antitela i koji su rezultati dobri. 



 
 

"U svakom slučaju želim da ohrabrim gledaoce i da se vakcinišu i da posle tri nedelje nakon druge doze 

provere da li u krvi imaju specifična antitela protiv ovog virusa. To će biti znak da je njihov organizam 

spreman da odgovori i da će, ako se sretnu sa virusom, proći ili bez simptoma, ili sa vrlo blagim 

simtomima", ističe imunolog dr Ljiljana Sofronić Milosavljević sa Instituta za primenu nuklearne energije. 

U različitim laboratorijama, u zavisnosti od vrste testa, različiti rezultati. 

"Ono što je najvažnije što prvo želim da kažem jeste da ljudi imaju antitela. Koliko ih imaju je manje 

važno. Samo prisustvo IGG antitela znači da je njihov imunski sistem sposoban i kompetentan da na 

susret sa virusom odgovori kako treba", dodaje Sofronić Milosavljevićeva. 

Prof. dr Radan Stojanović sa Medicinskog fakulteta Univerziteta u Beogradu naglašava da je suština imati 

antitela, tako se osoba može smatrati zaštićenom. 

"Taj pozitivan rezultat nas štiti od ponovnog zaražavanja i mi se možemo smatrati dosta sigurnim da se, 

onaj koji je preležao bolest, neće ponovo zaraziti, a onaj ko je primio vakcinu, da neće oboleti i da će 

sigurno ako se razboli biti u pitanju blaža klinička slika", ističe Stojanović. 

Savet stručnjaka je da, ako već odlučimo da radimo test, to obavezno učinimo u istoj laboratoriji. 

Rezultati se razlikuju i od osobe do osobe, pa se postavlja pitanje da li smo sa većim brojem antitela 

zaštićeniji. 

"Antitela su samo vrh ledenog brega našeg imunološkog odgovora, mi merimo samo jednu komponentu, 

ne vidimo ono što je ispod toga, ne vidimo taj celularni, ćelijski imunitet koji je jako važan u daljoj borbi 

sa infekcijom, pogotovu na duge staze. Tako da i osobe koje na analizi antitela primete neke za njih 

razočaravajuće vrednosti niske, ne treba da brinu jer nisu merili ćelijski imunitet koji je ne manje bitan za 

konačnu borbu protiv virusa", ističe dr Radan Stojanović. 

Naši stručnjaci radiće veliku studiju u kojoj će uporediti efekte sve četiri vakcine, za sada kod nas 

dostupne. Pratiće se kada se javljaju antitela i koliko dugo traju, a radiće se i imunomonitoring 

memorisjkih ćelija. 



 
 

 

Kafići i tržni centri za vikend rade do 14 sati 

Tokom predstojećeg vikenda ugostitelji i tržni centri radiće do 14 sati, odlučio je Krizni štab, saznaje 

Tanjug u Vladi Srbije. 

Nova sednica Kriznog štaba biće održana u ponedeljak, na kojoj će biti razmatrani efekti ove odluke. 

Prema informacijama Tanjuga, prehrambene prodavnice za vikend će raditi kao i do sada, do 21 sat. 

Štab je odlučio da medicinske i veterinarske ordinacije, laboratorije i apoteke i za vikend rade 

uobičajeno, dok će na benzinskim pumpama posle 14 sati moći samo da se toči gorivo. 

Uslužne delatnosti, poput frizera, kozmetičara, radiće kao i do sada. 

Dostava hrane obavljaće se redovno, bez „šalterske” prodaje. 

Sednica Kriznog štaba završena je za nešto više od sat vremena, a posle nje nije bilo obraćanja medijima, 

već je najavljena pres konferencija za 15 sati. 

 

 

 



 
 

 

 

Srbija peta zemlja u svetu po broju vakcinisanih 

U Srbiji je, prema najnovijim podacima Vlade, izvršeno 1.375.872 vakcinacija protiv korona virusa, a 

497.729 ljudi je dobilo drugu vakcinu. 

Kada je reč o broju vakcinacija na milion stanovnika, Srbija je i dalje peta zemlja u svetu. 

Ispred Srbije su Izrael, Sejšeli Ujedinjeni Arapski Emirati, a iza Sjedinjene Države, Maldivi, Čile. 

Kada je reč o broju onih koji su dobili drugu vakcinu na milion stanovnika, Srbija je prva u Evropi i četvrta 

u svetu. 

Srbija u apsolutnim brojevima ima više revakcinisanih građana nego što zajedno imaju Mađarska, 

Slovenija, Hrvatska i Bugarska. 

Prema broju vakcinacija na milion stanovnika, Srbija je druga u Evropi, posle Velike Britanije, a prema 

broju revakcinacija na milion stanovnika je prva u Evropi. Posle Srbije su Malta i Ruminija. 

Srbija je ubedljivo prva u regionu po broju vakcinacija na milion stanovnika, a slede Rumunija, Mađarska, 

Slovenija, Hrvatska, Bugarska i Albanija. 

Srbija je na prvom mestu u regionu i prema broju revakcinacija na milion stanovnika. 

Prema ukupnom broju vakcinacija i revakcinacija, Srbija je druga u regionu, posle Rumunije. 

 


